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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 31.01.2023, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, 

convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 28 din 25.01.2023 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat al 

României și Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

Din numărul total de consilieri județeni sunt prezenți la ședința noastră de astăzi 31 de colegi. 

Lipsesc 2 colegi. (dl Pintilei – Grosu Cristian și dl Radu Malancea)  

Participă la ședință domnul secretar general al județului Botoșani, domnii și doamnele directori ai 

aparatului de specialitate și domnii și doamnele directori ai instituțiilor subordonate Consiliului Județean. 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde 25 de puncte, din care 22 sunt proiecte de hotărâri. 

Prin urmare, propun suplimentarea ordinii de zi cu încă trei proiecte, după punctul 22, respectiv: 

- Proiect de hotărâre privind neexercitarea dreptului de preempțiune asupra imobilului monument 

istoric cod BT-II-m-B-01890, municipiul Botoșani, Aleea Maxim Gorki nr. 13 (Proiect nr. 31 din 

30.01.2023); 

- Proiect de hotărâre pentru aprobarea constituirii unui drept de uz și servitute în favoarea societății 

DELGAZ GRID S.A., asupra unui teren proprietate publică a Județului Botoșani, aflat în administrarea 

Consiliului Local al Municipiului Botoșani și a Direcției Județene de Drumuri și Poduri Botoșani, situat în 

municipiul Botoșani și comuna Curtești (Proiect nr. 32 din 30.01.2023); 

- Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui sector de drum județean DJ 298 și a drumului 

județean DJ 291C din domeniul public al județului Botoșani în domeniul public al statului, în scopul 

încadrării în categoria funcțională a drumurilor de interes național (Proiect nr. 33 din 30.01.2023). 

Menționez că sunt avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru toate proiectele înscrise pe 

ordinea de zi. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru aprobarea cotizației Județului 

Botoșani pentru anul 2023 către Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „ECOPROCES” Botoșani. 

(Proiect nr. 7 din 11.01.2023) 

Județul Botoșani este membru asociat în Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „ECOPROCES” 

Botoșani, fiind parte semnatară în cadrul contractului de asociere pentru implementarea Proiectului „Sistem 

integrat de management al deșeurilor în județul Botoșani”. Conform prevederilor legale, fiecare asociat are 

obligația să plătească o cotizație anuală. Asociația „ECOPROCES” Botoșani propune pentru Județul 

Botoșani, pentru 2023, o cotizație de 791.146,00 lei, care va fi plătită în tranșe trimestriale egale (197.786,50 
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lei/trimestru) din bugetul propriu al Consiliului Județean. Cuantumul cotizației pentru acest an nu 

înregistrează nicio creștere față de anul trecut. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru aprobarea cotizației Județului Botoșani 

pentru anul 2023 către Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „AQUA BOTOȘANI”. (Proiect nr. 8 din 

11.01.2023) 

Conform prevederilor legale, sursele de venit ale asociației sunt cotizațiile asociaților și alte 

contribuții de la bugetele locale ale acestora, fiecare asociat având obligația să plătească o cotizație anuală. 

Cotizația aferentă anului 2023 pentru Județul Botoșani este în cuantum de 792.000 lei și va fi plătită în 

tranșe trimestriale egale (198.000 lei/trimestru) din bugetul propriu al Consiliului Județean. Cuantumul este 

același cu cel care a fost achitat anul trecut. 

Dacă sunt discuții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (30 voturi „pentru”; 1 „neparticipare” – dl Dan Deleanu) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind darea unor bunuri, aparținând domeniului 

public al județului Botoșani, în administrarea Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului 

Botoșani. (Proiect nr. 10 din 19.01.2023) 

Prin urmare, prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 224/31.10.2022 s-a aprobat declararea 

unor bunuri rezultate în urma unor investiții, executate pe parcursul anilor 2020-2022, ca bunuri de interes 

public județean. Bunurile în cauză, situate în municipiul Botoșani și în localitatea Pomârla, au fost înscrise 

în Cartea Funciară, astfel încât propun darea acestora în administrarea DGASPC Botoșani, pentru utilizarea 

în activitatea proprie. 

Mai exact, vorbim despre Centrul de tranzit Botoșani, aleile și platforma carosabilă aferentă, casele 

de tip familial „Cuore” și „Dumbrava Minunată” din Pomârla și împrejmuirea celor două case. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea rețelei școlare a unităților de 

învățământ special din județul Botoșani, pentru anul școlar 2023 - 2024. (Proiect nr. 11 din 19.01.2023) 

Conform prevederilor legale, rețeaua școlară a unităților de învățământ de stat și particular 

preuniversitar se organizează de către autoritățile administrației publice locale, cu avizul conform al 

inspectoratelor școlare.  

Pentru anul școlar 2023-2024, propun menținerea actualei rețele de învățământ special, respectiv 

Școala Profesională Specială „Sfântul Stelian” Botoșani și Școala Profesională Specială „Ion Pillat” 

Dorohoi. Precizez faptul că Inspectoratul Școlar Județean Botoșani a comunicat avizul conform privind 

organizarea rețelei școlare a acestor unități de învățământ. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 
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Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea listei solicitanților care au 

acces la locuințele destinate închirierii pentru specialiști din domeniul sănătății și a listei de prioritate pentru 

acordarea locuințelor destinate închirierii pentru specialiști din domeniul sănătății, construite de Agenția 

Națională pentru Locuințe. (Proiect nr. 12 din 19.01.2023) 

Prin urmare, Comisia socială constituită pentru analiza cererilor de repartizare a locuințelor 

construite de ANL destinate închirierii pentru specialiști din domeniul sănătății a întocmit lista solicitanților 

care au acces la locuințe, respectiv lista de prioritate pentru acordarea locuințelor destinate închirierii, în 

mod exclusiv pentru specialiști din sănătate, liste care sunt prevăzute în anexele la proiectul de hotărâre. La 

stabilirea listei solicitanților care au acces la locuințe destinate închirierii au fost respectate criteriile-cadru 

aprobate prin Hotărârea Guvernului, respectiv criteriile de accesibilitate aprobate prin Hotărârea Consiliului 

Județean.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unor bunuri din 

domeniul public al județului Botoșani în domeniul privat al acestuia, în vederea scoaterii din funcțiune și 

casării. (Proiect nr. 13 din 19.01.2023) 

Prin prezentul proiect propun trecerea unor bunuri din domeniul public al județului Botoșani în 

domeniul privat al acestuia în vederea scoaterii din funcțiune și casării. Bunurile în cauză sunt unități de 

compostare individuală și containere de 1,1 metri cubi din plastic, cu un grad avansat de uzură, care 

îndeplinesc durata de amortizare de la darea lor în folosință. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea cotizației anuale a Județului 

Botoșani la Asociația de Dezvoltare Intercomunitară EURONEST– Iași în sumă de 27.395,925 euro, din 

bugetul propriu județean, pentru anul 2023. (Proiect nr. 15 din 20.01.2023) 

Județul Botoșani, în calitate de membru fondator al ADI EURONEST, contribuie, ca toți ceilalți 

membri, la finanțarea activității Asociației. Prin hotărâre a Adunării Generale a Asociaților EURONEST a 

fost aprobat cuantumul cotizației de membru fondator de 0,075 euro/locuitor pentru anul 2022, cuantum 

care se menține și pentru anul 2023.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea cotizației Județului Botoșani 

la Uniunea Națională a Consiliilor Județene din România, pentru anul 2023. (Proiect nr. 16 din 20.01.2023) 

Prin urmare, Consiliul Județean Botoșani este parte componentă a Uniunii Naționale a Consiliilor 

Județene din România. Conform prevederilor Statutului UNCJR, fiecărui membru îi revine o cotizație 

anuală de plată, în baza datelor comunicate cu privire la numărul de locuitori ai județului. Cuantumul 

cotizației calculată pentru 2023 este de 60.271,03 lei. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind achitarea contribuției Județului Botoșani 

la Agenția pentru Dezvoltare Regională Nord-Est Piatra Neamț în sumă de 2.039.000 lei, din bugetul propriu 

județean pe anul 2023, pentru Fondul de Dezvoltare Regională, Biroul Regional de Cooperare 

Transfrontalieră Iași și Biroul Regional de Cooperare Transfrontalieră Suceava. (Proiect nr. 17 din 

20.01.2023) 

Agenția pentru Dezvoltare Regională Nord-Est Piatra Neamț ne-a comunicat faptul că valoarea 

totală a contribuției Județului Botoșani la Fondul de Dezvoltare Regională pentru 2023, aprobată prin 

hotărâre a Consiliului pentru Dezvoltare Regională Nord-Est, este în sumă fixă de 1.664.000 lei.  

Cuantumul contribuției Județului Botoșani la bugetul Biroului Regional de Cooperare 

Transfrontalieră Iași pentru  2023 este de 187.500 lei, iar cuantumul contribuției Județului Botoșani la 

bugetul Biroului Regional de Cooperare Transfrontalieră Suceava pentru anul 2023 este de 187.500 lei.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru modificarea art. 5 al Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr. 158 din 31.10.2019 privind aprobarea Proiectului „Dezvoltarea serviciilor sociale 

furnizate de Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani” și a contribuției 

financiare a Consiliului Județean Botoșani necesară implementării acestui proiect. (Proiect nr. 18 din 

20.01.2023) 

Proiectul își propune înființarea a 3 servicii sociale: Centru de zi „Sfântul Andrei pentru 30 de 

persoane și construirea a două locuințe protejate – „Iris și Phoenix” – care vor asigura cazarea pentru 20 de 

beneficiari, persoane adulte cu dizabilități. 

Urmare apariției Hotărârii Guvernului nr. 1205 din 05.10.2022, a fost încheiat între Autoritatea 

Națională pentru Drepturile Persoanelor cu Dizabilități, Copii și Adopție și DGASPC Botoșani, Actul 

adițional nr. 4 la Convenția de finanțare nerambursabilă, prin care durata de implementare a proiectului a 

fost modificată la 48 luni (16.12.2019 – 30.11.2023). Pentru 2023 valoarea finanțării nerambursabile va fi 

de peste 1,3 milioane lei, iar valoarea contribuției proprii a beneficiarului va fi de 1,9 milioane lei. 

Decontarea cheltuielilor aferente proiectului se realizează prin intermediul cererilor de rambursare. Pentru 

a beneficia de mecanismul decontării cererilor de rambursare, cheltuielile efectuate în cadrul proiectului 

trebuie să fie deja efectuate și plătite de beneficiar înainte de solicitarea rambursării.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
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Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind solicitarea de trecere a bunului „Teren 

extravilan de 5.758 mp” din cadrul Stației de pompare Botoșani din domeniul public al Municipiului 

Botoșani în domeniul public al Județului Botoșani. (Proiect nr. 19 din 20.01.2023)  

Stația de pompare Botoșani situată în extravilanul Municipiul Botoșani se află în exploatarea 

operatorului regional de apă-canal, NOVA APASERV SA Botoșani. Bunurile Stației de pompare Botoșani 

aparțin domeniului public al Județului Botoșani și sunt compuse din terenul extravilan de 9.447 mp, clădiri, 

construcții speciale, rețele și instalații pentru colectarea, tratarea, transportul și evacuarea apei uzate. 

Suprafața de teren ocupată de întregul sistem de colectare și transport depășește suprafața menționată, astfel 

că o parte din rețelele subterane și canalul betonat pentru evacuarea apelor pluviale se află în afara suprafeței 

deținută de Județul Botoșani.  

Pentru administrarea corespunzătoare a tuturor bunurilor aferente Stației de epurare și pompare 

Tulbureni și executarea de lucrări de extindere, este necesară comasarea tuturor terenurilor ocupate de 

instalații și amenajările hidrotehnice existente, prin suplimentarea terenului de 9.447 mp cu lotul din 

imediata vecinătate de 5.758 mp, înscris în Cartea funciară 70067 Botoșani, aflat în proprietatea 

Municipiului Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind stabilirea costului mediu lunar de 

întreținere pentru asistații din centrele rezidențiale publice pentru persoanele cu handicap din cadrul 

Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Botoșani. (Proiect nr. 20 din 20.01.2023) 

În cazul în care nevoile individuale ale persoanei cu handicap nu pot fi asigurate în localitatea/județul 

în a cărei/cărui rază teritorială își are domiciliul, persoana cu handicap poate fi îngrijită și protejată într-un 

centru aflat în altă unitate administrativ-teritorială. Decontarea cheltuielilor dintre autoritățile administrației 

publice locale se face pe baza costului mediu lunar al cheltuielilor efectuate în luna anterioară de centrul în 

care persoana cu handicap este îngrijită și protejată.  

Potrivit legii, DGASPC are obligația de a stabili costul mediu lunar de cheltuieli pentru persoana cu 

handicap și a-l înainta spre analiză și aprobare Consiliului Județean. De altfel, toate Direcțiile din țară fac 

acest lucru, nu doar DGASPC Botoșani. 

În urma transmiterii Notei de fundamentare de către DGASPC Botoșani propun aprobarea 

prezentului proiect. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Doamnelor și domnilor consilieri, doamna președinte, bună ziua! Acest subiect l-am mai analizat și 

în anii precedenți și am avut niște observații și atunci, iar acum am aceleași observații. Observ o diferență 

foarte mare între costul mediu lunar per beneficiar de la un centru la altul. Dacă de exemplu, Steaua 

Speranței Ionășeni are un cost mediu lunar de 3.369, cel de la Bucecea are 6.926. Deci mai mult decât dublu. 

Bineînțeles că discutăm despre funcționarea acestor centre timp de 12 luni, în toate cazurile, și bineînțeles 
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că discutăm despre un număr diferit de beneficiari. Te-ai aștepta ca acolo unde sunt mai mulți beneficiari, 

costul mediu de întreținere să fie mai mic. Dar nu este așa.  

M-am uitat puțin și la ponderea titlului I – cheltuieli de personal – în total cheltuieli. Și aici este o 

remarcă, zic eu, destul de semnificativă, faptul că sunt diferențe foarte mari dintre ponderile acestor 

cheltuieli de personal în total cheltuieli. Ele pleacă de la 70% la Ionășeni, până la 88% la Bucecea. Cu alte 

cuvinte, la unele centre cheltuielile de personal sunt foarte mari. Ceea ce mă face să cred că ponderea 

cheltuielilor pe bunuri și servicii, adică cealaltă mare componentă din cheltuială, este mică. Ceea ce mă face 

să cred că este diferență între modul de tratare a beneficiarilor serviciilor respective. Și poate ar fi bine de 

văzut puțin de unde apar aceste diferențe și care sunt explicațiile. Sigur că pot fi explicații de genul: „centrul 

este mare”, „nu este modernizat”, „are nevoie de o centrală mai mare”. Sunt asemenea lucruri care se pot 

discuta, dar pe de altă parte mie mi se pare o diferență mult prea mare dintre un centru și altul. Și atunci s-

ar putea să avem poate oameni care conduc și care poate își merită locul, și oameni care poate încurajează 

risipa. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule consilier județean! Dumneavoastră cunoașteți foarte bine că la stabilirea 

costului mediu lunar se iau în calcul cheltuielile de personal, cheltuielile cu bunuri și servicii, cheltuieli 

efectuate pentru hrană, întreținere, gospodărie, obiecte de inventar, echipament și cazarmament. Dar dacă 

dumneavoastră veți dori un răspuns mai detaliat, cred că reprezentanții Direcției pot să vă comunice la 

sfârșitul ședinței sau ulterior. 

 

Doamna Doina Nacu: 

Îi vom da domnului consilier, în scris, o analiză pe Steaua Speranței și pe celălalt centru. 

 

Doamna Doina Federovici: 

O analiză pe fiecare. Perfect.  

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Pe cele două extreme.  

 

Doamna Doina Nacu: 

Da. Desigur. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim! Dacă nu mai sunt alte dezbateri, supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea costului mediu lunar de 

întreținere și a contribuției lunare datorate de beneficiarii, aparținătorii și/sau reprezentanții legali ai acestora 

pentru serviciile furnizate de Unitățile de Asistență Medico-Socială Sulița, Suharău, Mihăileni, Flămânzi, 

Ștefănești și Săveni, județul Botoșani. (Proiect nr. 21 din 20.01.2023) 
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Bineînțeles, la determinarea costului mediu lunar de întreținere și a contribuției lunare de întreținere 

datorată de persoanele beneficiare a serviciilor asigurate de către unitățile de asistență medico-socială pentru 

2023 am avut în vedere propunerile unităților de asistență medico-socială menționate anterior. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Da, și aici am o intervenție. Părerea mea este că nu e normal să întocmim un buget doar pe baza 

cheltuielilor efective din anul precedent. Pentru că încurajăm cheltuielile mari sau poate chiar risipa, tocmai 

pentru a se asigura un buget mai mare în anul care urmează. Până la urmă cine achită acești bani? Acești 

bani sunt achitați de către Consiliul Județean prin subvenție, respectiv din veniturile proprii ale unităților de 

asistență medico-socială. Dar cine asigură veniturile proprii ale unităților de asistență medico-socială? 

Beneficiarii serviciilor, după caz, sau întreținătorii legali ai acestora, dacă îndeplinesc ambele condiții: au 

venitul mediu pe membru de familie mai mare decât venitul minim brut pe țară, iar cei fără venituri, ei sau 

susținătorii lor, bineînțeles că sunt susținuți de către unitățile de asistență medico-socială. Practic, cu cât 

sunt mai mari aceste venituri proprii, de fapt cu atât mai mult plătesc cetățenii asistați sau, după caz, cei care 

îi întrețin, adică întreținătorii legali.  

Problema este că și aici sunt diferențe foarte mari între costurile medii lunare de întreținere, de la 

3.900, la 4.600 și ceva de lei. Cazul Săveni, respectiv Mihăileni. Iar contribuția lunară de întreținere pentru 

persoanele asistate este, de asemenea, diferită, de la 968 până la 1109. Cu alte cuvinte, un cetățean care este 

într-un colț al județului plătește mai mult, sau după caz mai puțin, decât unul care este vecin. Pare că aceste 

diferențe nu sunt justificate în cadrul aceluiași județ. Pentru că până la urmă nu cred că varza sau cartoful 

costă cu mult mai mult într-o zonă a județului decât în cealaltă zonă a județului. Sau utilitățile, la fel. Probabil 

că există diferențe care se traduc în cifrele respective, între numărul de personal al unității medico-sociale 

respective și numărul de asistați. Dar și aici cred că trebuie analizate extremele. Cei cu costuri prea mici și 

cei cu costuri mari. Pentru că poate descoperim și aici oameni care sunt foarte aplecați pe ceea ce fac și 

poate oameni care se uită cu mai puțină atenție la banul public. Propunerea mea ar fi ca, după eliminarea 

extremelor, să se facă o mediană, respectând legea, bineînțeles, astfel încât cei care sunt merituoși să fie 

încurajați, să aibă mai mulți bani de cheltuit în beneficiul persoanelor asistate, iar cei mai puțin merituoși să 

fie încurajați să fie mai atenți la cheltuieli. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc și eu! Două precizări: la stabilirea cuantumului costului mediu lunar de întreținere, sunt 

luate în calcul următoarele cheltuieli: cheltuieli de personal pentru personalul nemedical, cheltuieli cu bunuri 

și servicii și bineînțeles, reparații, consolidări, dotări. Contribuția lunară de întreținere datorată de către 

beneficiarii serviciilor prestate de către unitățile de asistență medico-socială se stabilește la nivelul costului 

mediu lunar realizat de fiecare unitate în parte, iar modalitatea de acoperire a valorii integrale a contribuției 

lunare este detaliată în proiectul de hotărâre. 

 Dacă mai sunt alte intervenții? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 14 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiții ,,Reabilitare și dotare imobil situat în Calea Națională nr. 64 

Biblioteca Județeană + Corpul B al Consiliului Județean Botoșani”. (Proiect nr. 22 din 20.01.2023) 
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Doamnelor și domnilor consilieri județeni, clădirea în care funcționează Biblioteca Județeană a fost 

trecută în proprietatea județului Botoșani în 2004, odată cu desființarea sucursalelor județene ale Băncii 

Naționale. Edificiul ridicat în 1926, este opera arhitectului Radu Dudescu, este clasat în Lista Monumentelor 

Istorice și este înscris în inventarul bunurilor care aparțin domeniului public al județului Botoșani. Clădirea 

Corp B a fost realizată în 1980, adiacent clădirii bibliotecii, în același stil arhitectural și este înscrisă în 

inventarul bunurilor care aparțin domeniului public al județului Botoșani. Perioada relativ mare de utilizare 

a celor două corpuri de clădire, faptul că nu s-au efectuat intervenții majore pentru reparații și consolidare, 

dar mai ales sesizarea unor grave disfuncționalități ale principalelor elemente ale construcției au dus la 

comandarea unui raport de expertiză tehnică și a unei documentații, în vederea efectuării lucrărilor de 

intervenții.  

În baza concluziilor Expertizei Tehnice și a Studiului istoric și arhitectural, a fost întocmită 

Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții, rezultând o valoare de investiție de 25,3 milioane lei 

(inclusiv TVA). Documentația tehnico-economică a fost avizată în Comisia Tehnico-Economică a 

Consiliului Județean, iar indicatorii tehnico-economici pentru obiectivul de investiții sunt prevăzuți în 

Anexa la proiectul de hotărâre. 

Anul trecut, în urma demersurilor pe care noi le-am făcut, prin Ordin de ministru, proiectul a fost 

inclus în Lista Sinteză a Companiei Naționale de Investiții. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 15 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-

economici pentru obiectivul de investiții ,,Modernizarea, extinderea și valorificarea durabilă a patrimoniului 

cultural, precum și modernizarea și extinderea infrastructurii turistice și a infrastructurilor conexe ei, din 

cadrul Memorialului Ipotești – Centrul Național de Studii Mihai Eminescu, din județul Botoșani”. (Proiect 

nr. 23 din 20.01.2023) 

Prin urmare, Agenția pentru Dezvoltare Regională Nord-Est, în calitate de Lider de proiect și UAT 

Județul Botoșani - Consiliul Județean Botoșani în calitate de Partener, a depus proiectul cu titlul „Sprijin la 

nivelul regiunii Nord-Est pentru pregătirea de proiecte finanțate din perioada de programare 2021-2027”. 

Scopul parteneriatului este acela de a elabora documentația tehnico-economică necesară proiectelor de 

investiții servicii publice de turism, inclusiv obiective de patrimoniu cu potențial turistic, ce urmează a fi 

depuse la finanțare în perioada de programare 2021-2027.  

Județul Botoșani a solicitat finanțarea documentației tehnico-economice pentru proiectul de 

investiție „Modernizarea, extinderea și valorificarea durabilă a patrimoniului cultural, precum și 

modernizarea și extinderea infrastructurii turistice și a infrastructurilor conexe ei din cadrul Memorialului 

Ipotești-Centrul Național de Studii «Mihai Eminescu» din județul Botoșani”. Proiectul urmărește 

dezvoltarea infrastructurii turistice din zonă, valorizarea patrimoniului cultural și protejarea mediului 

natural, iar implementarea acestuia va avea un impact direct asupra dezvoltării economice a zonei.  

Investiția propusă se va realiza pe două amplasamente distincte, respectiv: Memorialul Ipotești - 

Centrul Național de Studii „Mihai Eminescu” și „Lacul cu nuferi”.  

Se propune amenajarea adecvată a spațiului exterior și interior, instalarea unei stații de încărcare 

ultrarapidă, compatibilă cu toate tipurile actuale de automobile 100% electrice, precum și cele hibride, 

sistem de supraveghere video, precum și un spațiu de luat masa în livadă. De asemenea, se are în vedere 
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digitalizarea muzeului virtual (tur virtual și prezentare exponate 3D), pentru a putea avea acces de oriunde, 

la tot ceea ce Memorialul de la Ipotești oferă spre vizitare. 

Prin reabilitarea zonei lacului cu nuferi (instalare sistem de supraveghere, foișor, etc), se creează un 

circuit de vizitare și condiții moderne conservând în același timp cadrul natural din această zonă. 

În baza concluziilor Expertizei Tehnice și a Studiului istoric și arhitectural, a fost întocmită 

Documentația de Avizare a Lucrărilor de Intervenții, rezultând o valoare de investiție de 46 de milioane lei 

(inclusiv TVA). Documentația tehnico-economică a fost avizată în Comisia Tehnico-Economică a 

Consiliului Județean, iar indicatorii tehnico-economici pentru obiectivul de investiții sunt prevăzuți în 

Anexa la proiectul de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 16 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre pentru modificarea art. 7 al Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr. 51 din 31.03.2020 privind aprobarea Proiectului Închiderea Centrului de plasament 

„Sf. Nicolae” Trușești și a contribuției financiare necesară implementării proiectului. (Proiect nr. 24 din 

25.01.2023) 

La nivelul DGASPC Botoșani, după cum cunoaștem cu toții, este în implementare proiectul 

„Închiderea Centrului de Plasament «Sf. Nicolae» Trușești”, finanțat prin Programul Operațional Regional 

2014 – 2020. Implementarea acestui proiect a început pe 11.06.2020, dată la care a fost semnat Contractul 

de finanțare. Scopul proiectului este dezinstituționalizarea copiilor protejați în Centrul de plasament „Sf. 

Nicolae” Trușești și dezvoltarea de servicii sociale alternative, prin construirea a două case de tip familial 

și înființarea unui centru de zi în localitatea Trușești. Prin Hotărârea nr. 51/31.03.2020, Consiliul Județean 

a aprobat proiectul mai sus menționat, inclusiv perioada de implementare a proiectului. Prin Actul adițional 

nr. 3 la Contractul de finanțare a fost aprobată prelungirea perioadei de implementare a proiectului de la 57 

de luni la 65 de luni, respectiv până la data de 30.06.2023, din cauza reluării procedurii de achiziție pentru 

Lotul 2 al obiectivului de lucrări, motiv pentru care se impune modificarea art. 7 al Hotărârii Consiliului 

Județean Botoșani nr. 51 din 31.03.2020.  

Ca și informare pentru dumneavoastră, cele două căsuțe au fost deja recepționate, iar de luni s-au 

reluat lucrările și la Centrul de Zi. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 17 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea sumei de 1.315.000 lei din 

bugetul propriu județean pentru anul 2023, pentru proiectul „Închiderea Centrului de Plasament Sf. Nicolae 

Trușești”. (Proiect nr. 25 din 25.01.2023) 

Decontarea cheltuielilor aferente proiectului se realizează prin intermediul cererilor de rambursare. 

Pentru a beneficia de mecanismul decontării cererilor de rambursare, cheltuielile efectuate în cadrul 

proiectului trebuie să fie deja efectuate și plătite de beneficiar înainte de solicitarea rambursării. Având în 

vedere specificul finanțării acestui proiect, se solicită aprobarea pentru exercițiu bugetar 2023 a sumei de 

1.315.000 lei, aferentă cheltuielilor pe trimestrul I al acestui an, care vor face obiectul cererilor de 
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rambursare și care se vor recupera din fonduri nerambursabile specifice proiectului, rămânând la dispoziția 

Consiliului Județean. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 18 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea sumei de 2.000.000 lei din 

bugetul propriu județean pentru 2023, pentru proiectul „TEAM-UP: Progres în calitatea îngrijirii alternative 

a copiilor”. (Proiect nr. 26 din 25.01.2023) 

Obiectivul general al proiectului îl reprezintă creșterea calității sistemului de asistență socială și a 

numărului de asistenți maternali profesioniști la nivelul comunității. La nivelul județului Botoșani, rețeaua 

de asistență maternală va fi extinsă până la finalul anului 2023 cu 155 de persoane și 368 de asistenți 

maternali din sistem vor beneficia și de formare profesională continuă.  

Proiectul se derulează pe o perioadă de 120 de luni, până la finalul anului 2023. Valoarea totală a 

cheltuielilor eligibile conform contractului de finanțare pentru partenerul DGASPC Botoșani este de 65,5 

milioane lei, din care:  

• 55,3 milioane lei valoare eligibilă nerambursabilă din Fondul Social European (FSE); 

• 8,9 milioane lei valoare nerambursabilă din bugetul național;  

• 1,3 milioane lei valoarea cofinanțării asigurată de DGASPC (2%).  

Decontarea cheltuielilor aferente proiectului se realizează prin intermediul cererilor de rambursare. 

Deci, pentru a beneficia de mecanismul decontării cererilor de rambursare, cheltuielile efectuate în cadrul 

proiectului trebuie să fie deja efectuate și plătite de beneficiar înainte de solicitarea rambursării. Având în 

vedere specificul finanțării acestui proiect, se solicită aprobarea pentru exercițiul bugetar 2023 a sumei de 

2.000.000 lei, aferentă cheltuielilor pe o perioadă de aproximativ 4 luni, care vor face obiectul cererilor de 

rambursare și care se vor recupera din fonduri nerambursabile specifice proiectului, rămânând la dispoziția 

Consiliului Județean Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 19 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea sumei de 49.000 lei din 

bugetul propriu județean pentru anul 2023, pentru proiectul  „VENUS – Împreună pentru o viață în 

siguranță”. (Proiect nr. 27 din 25.01.2023) 

Proiectul este aplicat de către Agenția Națională Pentru Egalitatea De Șanse Între Femei Și Bărbați 

în parteneriat cu 42 de direcții generale sau autorități publice locale în cadrul Programului Operațional 

Capital Uman 2014-2020. Scopul proiectului este prevenirea și combaterea fenomenului violenței 

domestice, prin crearea și dezvoltarea unei rețele naționale inovative integrate de locuințe protejate pentru 

transferul la o viață independentă a victimelor violenței domestice și derularea unor campanii privind 

prevenirea și combaterea fenomenului violenței domestice. Proiectul se derulează pe o perioadă de 48 luni, 

până la finalul anului. Valoarea totală a cheltuielilor eligibile conform contractului de finanțare pentru 

partenerul DGASPC Botoșani este de 1,1 milioane lei din care:  

- 960 de mii lei valoare eligibilă nerambursabilă din Fondul Social European (FSE); 

- 154 mii valoare eligibilă nerambursabilă din bugetul național;  



11 
 

- 22,7 mii lei (2%) valoarea cofinanțării asigurată de DGASPC Botoșani.  

Avem același mecanism al decontării cererilor de rambursare, prin urmare supun discuției 

dumneavoastră acest proiect.  

Dacă sunt? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 20 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea sumei de 49.000 lei  din 

bugetul propriu județean pentru anul 2023, pentru proiectul „ZUM BT PLUS – Un plus de incluziune pentru 

comunitățile marginalizate din Municipiul Botoșani”. (Proiect nr. 28 din 25.01.2023) 

Proiectul este aplicat de către Primăria Municipiului Botoșani în parteneriat cu DGASPC Botoșani, 

Inspectoratul Școlar Județean și Direcția de Asistență Socială în cadrul Programului Operațional Capital 

Uman 2014-2020.  Obiectivul general al proiectului este reprezentat de creșterea coeziunii sociale la nivelul 

teritoriului vizat de Strategia de Dezvoltare Locală (SDL) Botoșani prin măsuri integrate socio-medico-

educaționale ce conduc la un plus de incluziune pentru comunitatea marginalizată. Numărul persoanelor ce 

vor beneficia de servicii integrate este de 840. Valoarea totală a cheltuielilor eligibile conform contractului 

de finanțare pentru partenerul DGASPC Botoșani este de 244.790 lei din care:  

• 232,5 mii lei valoare eligibilă nerambursabilă din Fondul Social European (FSE); 

• 7.343 lei valoare eligibilă nerambursabilă din bugetul național; 

• 4.895,8 lei valoarea cofinanțării eligibile a DGASPC Botoșani (2%).  

Avem același mecanism de decontare a cheltuielilor prin intermediul cererilor de rambursare.  

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 21 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind însușirea Planului Strategic al 

Autorității Teritoriale de Ordine Publică Botoșani pe anul 2023. (Proiect nr. 29 din 25.01.2023) 

În conformitate cu prevederile Regulamentului de organizare și funcționare a autorității teritoriale 

de ordine publică, a fost elaborat și aprobat Planul Strategic al Autorității Teritoriale de Ordine Publică 

Botoșani pentru 2023, fixând totodată obiectivele și indicatorii de performanță minimali. Potrivit 

prevederilor legale, Planul Strategic trebuie prezentat în ședința Consiliului Județean Botoșani, în vederea 

însușirii acestuia. 

Și în acest an, prin ATOP se vor desfășura în școli campanii anti-bullying, activități de educație 

rutieră, concursuri ce au ca scop consolidarea informațiilor dobândite în urma participării la activitățile 

informativ- preventive. De asemenea, se are în vedere implicarea elevilor sub formă de voluntariat în 

activitățile preventive, precum și implicarea părinților și a cadrelor didactice în activitățile inițiate de aceste 

instituții. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 22 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului propriu județean 

și al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii, pe anul 

2023. (Proiect nr. 30 din 25.01.2023) 

Doamnelor și domnilor consilieri județeni, pentru anul 2023 avem un buget de 432.694 mii lei pe 

partea de cheltuieli, care este, din păcate, mai mic cu aproximativ 56.000 mii lei decât bugetul de anul trecut. 

Diferența vine din faptul că alocările bugetare din cotele defalcate au fost mai mici, dar și pentru că volumul 

mare de investiții de anul trecut, corelat cu un grad foarte bun de realizare, a dus la diminuarea substanțială 

a excedentului bugetar.  

Cu toate acestea, așa cum prevede Legea finanțelor publice locale, asigurăm cheltuielile de 

funcționare pentru care propunem o alocare de 247.683 mii lei, cu peste 46 de mii mai puțin decât sumele 

solicitate. La „Dezvoltare” avem, inițial, 185.011 mii lei cu 70 mii de lei mai puțin decât anul trecut. Pe 

lângă sumele bugetate, pe parcursul anului vom mai atrage și alte fonduri pentru dezvoltare atât din surse 

europene, cât și guvernamentale. În ultimele zile au fost semnate deja contracte de finanțare de aproximativ 

5 milioane de euro (25 de milioane de lei) prin PNRR. Și vă dau cu titlu de exemplu Reabilitarea Maternității 

și a clădirii Blocului alimentar și spălătoriei Spitalului Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani, și de 10 

milioane de euro (50 de milioane de lei) pentru modernizarea a două dintre cele cinci drumuri județene de 

piatră ce au fost prinse în Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”. Aceste sume, care nu au fost 

prinse inițial, se vor regăsi în buget la prima rectificare. Doar cu aceste sume vom depăși bugetul alocat 

capitolului „Dezvoltare” anul trecut și ne vom apropia de execuția bugetară a capitolului pe 2022. De 

asemenea, mai avem depuse proiecte de finanțare pe PNRR și fonduri guvernamentale, pe care le vom 

semna pe parcursul acestui an și care vor ridica nivelul veniturilor la capitolul „Dezvoltare”. Aici, va trebui 

să facem o precizare. Aceste sume nu vor putea fi puse în operă în totalitate pe parcursul acestui an, pentru 

că vor urma procedurile de achiziție publice, iar lucrările de investițiile sunt prevăzute pe doi sau trei ani. 

Deci, și în acest an, la fel ca anul trecut, când am fost printre cele mai performante CJ-uri din țară, 

împreună cu specialiștii din Consiliul Județean, vom pune accent pe dezvoltare, pentru că vrem să 

performăm și în acest an pe capitolul acesta, al investițiilor. Anul trecut am avut investiții de 300 de milioane 

lei, dublu cât au fost în 2021 sau suma ultimilor cinci ani, și am depășit la acest capitol, așa cum am spus-o 

în nenumărate rânduri, județe mult mai  dezvoltate decât al nostru. Vrem să menținem împreună acest ritm 

susținut de dezvoltare și chiar să-l îmbunătățim.  

În acest an ne-am propus să închidem mai multe investiții. Printre acestea ar fi finalizarea Drumului 

Strategic, care, per total, are deja au grad de execuție de aproximativ 80%, să începem lucrările la drumurile 

județene prinse la finanțare în Programul Anghel Saligny, să începem lucrările efective la proiecte depuse 

prin PNRR, să realizăm documentațiile tehnice pentru proiectele ce urmează a fi depuse pe diferite axe de 

finanțare, în special cele de pe Programul Operațional Regional, ce urmează a fi lansat în această primăvară. 

Tot la ceea ce ne-am propus este și realizarea Planului Județean de Amenajare a Teritoriului, în paranteză 

fie spus, noi suntem unul dintre cele șase județe care au prin această investiție la finanțare pe PNRR.  

Așadar, voință avem, știm ce avem de făcut și am demonstrat că facem ceea ce trebuie și sperăm 

ca să nu mai avem sincope în finanțările naționale și noi explozii ale prețurilor pentru a putea pune în practică 

ceea ce ne-am propus.  

De asemenea, în acest an, din fondurile proprii ale Consiliului Județean și Spitalului Județean de 

Urgență „Mavromati” vom achiziționa în continuare aparatură medicală de ultimă generație, printre care 

truse neurochirurgicale spinale sau craniene.  

În final, înainte de a vă cere votul pe proiectul de buget aș mai face o mențiune. Și în acest an 

alocările bugetare sunt net deficitare față de nevoile bugetului, motiv pentru care am fost nevoiți să angajăm 
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excedentul bugetar de la finele lui 2022. Majoritatea fondurilor din excedentul bugetar sunt pentru 

cofinanțarea cheltuielilor generate de punerea în operă a investiției ce privește Drumul Strategic.  

La secțiunea „Funcționare”,  Consiliul Județean va trebui și în acest an, ca și anul trecut, de altfel, 

să asigure o mare parte din cheltuielile de funcționare ale Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 

Copilului, unul dintre angajatorii cu peste 1.100 de salariați. Standardele de cost per beneficiar, deși au fost 

actualizate anul trecut, nu acoperă în totalitate cheltuielile de funcționare. În aceste condiții, fila de buget 

primită de la Finanțe asigură necesarul de bani doar pentru 9 luni în ceea ce privește sistemul de protecție a 

copilului, restul banilor vor trebui asigurați de către Consiliul Județean, repet la fel ca și anul trecut.  

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Câteva observații. Cele mai multe se referă la bugetul Direcției Județene de Drumuri și Poduri. Acolo 

aș vrea niște clarificări. Avem niște investiții în continuare pe 3 drumuri, și avem o valoare inițială, o valoare 

actualizată, cât s-a executat în 2022 și restul de executat pentru 2023. La primul dintre ele, Coțușca – 

Ghireni, văd că avem asigurată o finanțare parțială de peste 50% dar nu știm ce facem în continuare. La al 

doilea avem 100% asigurată finanțarea, la al treilea este sub 10% din ce mai este nevoie. Să zicem că poate 

nu sunt bani. Dacă nu reușim să ne concentrăm să le terminăm, vom face noi și noi actualizări, ne vom 

întâlni și vom face noi și noi proiecte de hotărâri în Consiliul Județean, pentru ca în final să ne coste mai 

scump. Dacă ne uităm la investițiile noi, pentru că apar și investiții noi, sunt 5 proiecte de modernizare a 

unor drumuri județene unde mergem pe credite de angajament. Sigur, aceste credite de angajament vor avea 

un efect în bugetele viitoare pentru că cu cât sunt mai mari, cu atât presiunea pe bugetele viitoare va fi mai 

mare. Deci, da, e mai bine să facem acum decât să facem în viitor, de acord. Problema care se pune este 

aceea că nu înțeleg de ce angajăm credite de angajament pentru niște lucrări la care deși sunt aprobate în 

anul precedent, avem valoare actualizată, nu reușim să le terminăm pe primele care sunt în continuare.  

Dacă v-ați gândit cumva că începând cu trimestrul III vom avea niște rectificări pozitive, este ok, 

numai că așteptăm să fie rectificări pozitive și pe alte tipuri de investiții. Și atunci nu știu cum o să împăcăm 

și una și alta. 

Mai am o observație dar eventual, dacă există vreun răspuns acum, dacă nu, o să mai studiez. 

 

Doamna Doina Federovici: 

La toate avem răspuns, domnule consilier. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Vă rog. Sunt sigur că da. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Vă rog, domnule vicepreședinte. 

 

Domnul Dorin Birta: 

Bună ziua, stimați colegi! Referitor la cele trei investiții la care ați făcut referire: Coțușca – Ghireni 

este finalizat, urmează recepția, Vorona – Oneaga – Pădureni este finalizat, urmează recepția, iar la Ionășeni 

– Mășcăteni au apărut niște probleme, dar în primăvară, când timpul va permite, va fi refăcută infrastructura 

acolo unde a fost afectată și este finalizat și acest tronson de drum. Niciodată nu au rămas lucrări executate 

de către constructori și să nu fie achitate de către Consiliul Județean la timp. Sau cu mici întârzieri, pentru 
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că știți prin ce trecem. Dar vă asigurăm că finanțarea va fi asigurată, precum și plata facturilor la timp către 

constructori.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule vicepreședinte! 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Dacă se poate, vă rog. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Deci, vorbim despre trei lucrări care vor fi închise imediat, în perioada următoare, așa cum a precizat 

și domnul vicepreședinte, iar pentru celelalte lucrări finanțate prin Programul Național „Anghel Saligny” 

suntem în acest moment în procedură de achiziție pentru trei din cele cinci drumuri, am și semnat deja două 

contracte de finanțare, probabil săptămâna viitoare îl vom semna pe al treilea și, din aproape în aproape, vor 

fi scoase la licitație și celelalte două. Doreați să mai faceți o mențiune, domnule consilier? 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Da. Domnul vicepreședinte spune niște chestiuni care sunt foarte faine, mie îmi place ceea ce aud, 

numai că dacă mă uit pe cifre, scrie cu totul altceva. Uitați, de exemplu, modernizare drum județean Vorona 

– Oneaga – Pădureni – 0 realizat la 31.12.2022. Deci scrie că este 0 realizat. Dacă așa scrie... Și rămas de 

executat – toată suma. Și dumneavoastră spuneți că e terminat. Poate sunt cifre greșite, nu știu. Eu vă întreb 

pe dumneavoastră, dar așa scrie. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Nu. Este posibil să fie o eroare materială în conținutul acestei documentații. Cine este curios, poate 

să meargă pe drumul Vorona – Oneaga și să vadă că este finalizat, pe drumul de la Coțușca – Ghireni. 

Lucrurile sunt clare din acest punct de vedere. Este posibil într-adevăr, să fie o eroare materială pe care noi 

o vom corecta dacă este așa. Mulțumesc! 

Dacă nu mai sunt alte dezbateri, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 23 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind neexercitarea 

dreptului de preempțiune asupra imobilului monument istoric cod BT-II-m-B-01890, municipiul Botoșani, 

Aleea Maxim Gorki nr. 13. (Proiect nr. 31 din 30.01.2023) 

Așa cum am procedat și la celelalte proiecte de hotărâre, am primit de la Direcția Județeană pentru 

Cultură Botoșani un document în baza căruia ne transmite că Ministerul Culturii nu își exercită dreptul de 

preempțiune asupra imobilului în cauză. În urma analizei documentației transmise s-a constată că imobilul 

este compus din teren în suprafață de 2714 mp și clădiri care datează de la mijlocul secolului al XIX-lea, iar 

vânzătorul deține o cotă de 2/24 din imobil. Având în vedere aceste caracteristici ale imobilului, precum și 

condițiile de vânzare, propun neexercitarea dreptul de preempțiune asupra acestui imobil. 

Dacă sunt dîntrebări? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 
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Punctul 24 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre pentru aprobarea 

constituirii unui drept de uz și servitute în favoarea societății DELGAZ GRID SA, asupra unui teren 

proprietate publică a Județului Botoșani, aflat în administrarea Consiliului Local al Municipiului Botoșani 

și a Direcției Județene de Drumuri și Poduri Botoșani, situat în municipiul Botoșani și comuna Curtești 

(Proiect nr. 32 din 30.01.2023) 

Conform prevederilor cuprinse în Legea nr. 123/2012 a energiei electrice și a gazelor naturale, 

exercitarea drepturilor de uz și servitute asupra proprietăților statului și ale unităților administrativ-

teritoriale afectate de capacitățile energetice se realizează cu titlu gratuit, pe toată durata existenței acestora. 

Lucrările descrise în memoriul tehnic, solicitate prin certificatul de urbanism, constau în amplasarea unei 

conducte de gaze naturale presiune medie subterane pe porțiunea de drum județean DJ 207N, conform 

anexelor la prezentul proiect. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 25 de pe ordinea de zi, introdus suplimentar: Proiect de hotărâre privind aprobarea 

trecerii unui sector de drum județean DJ 298 și a drumului județean DJ 291C din domeniul public al județului 

Botoșani în domeniul public al statului, în scopul încadrării în categoria funcțională a drumurilor de interes 

național (Proiect nr. 33 din 30.01.2023). 

Doamnelor și domnilor consilieri județeni, vă transmitem o veste bună: zilele următoare se 

redeschide Punctul Vamal de la Racovăț.  

În ședința Guvernului României din 26 ianuarie, în baza solicitărilor făcute la jumătatea anului trecut 

de către Consiliul Județean Botoșani, a fost aprobată Hotărârea Guvernului privind deschiderea Punctului 

Internațional de trecere a frontierei de stat și a Biroului Vamal de Frontieră Racovăț, România - Diakivți, 

Ucraina, care va avea loc zilele următoare. În acest context, CNAIR ne-a transmis Memorandumul 

Ministerului Transporturilor și Infrastructurii privind stabilirea unor măsuri de eficientizare a activității de 

transport rutier din zona vămilor cu Ucraina și Republica Moldova, prin care s-a aprobat, justificat de situația 

deosebită a evoluției conflictului militar din Ucraina, necesitatea preluării de către Ministerul 

Transporturilor prin CNAIR a drumurilor județene DJ298 - parțial, DJ291C, respectiv DJ291E, în scopul 

asigurării legăturilor rutiere din punctul de trecere a frontierei Racovăț, cu rețeaua de drumuri naționale. De 

asemenea, CNAIR a solicitat ca, în baza art. 293 din Codul administrativ, Consiliul Județean Botoșani să 

pună la dispoziția Ministerului Transporturilor drumurile județene solicitate, urmând a fi promovat un 

proiect de act normativ privind încadrarea acestora în categoria funcțională a drumurilor de interes național. 

Prin urmare, propun ca predarea – primirea bunurilor să se facă pe bază de protocoale, încheiate 

între Consiliul Județean Botoșani, prin Direcția Județeană de Drumuri și Poduri, respectiv Consiliul Local 

al Municipiului Dorohoi în calitate de predători și Ministerul Transporturilor și Infrastructurii, prin 

Compania Națională de Administrare a Infrastructurii Rutiere SA, în calitate de primitor, (în termen de cel 

mult 90 de zile de la adoptarea prezentei hotărâri). 

Totodată, propun ca la data semnării protocoalelor să înceteze dreptul de administrare al DJDP 

Botoșani și al Consiliului Local Dorohoi asupra bunurilor transferate. 

La finalul acestei prezentări, aș mai face o mențiune: Consiliul Județean Botoșani, printr-un proiect 

transfrontalier cu finanțare europeană de 3 milioane de euro, a modernizat 10 kilometri de drum județean 

care ducea la Vama Racovăț încă din 2013. De asemenea, Punctul Vamal a fost modernizat printr-un proiect 
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al Autorității Vamale, iar acum, în urma demersurilor făcute și corelate cu modificarea situației geopolitice, 

autoritățile ucrainene au decis să investească și ele pe partea lor, pentru a se putea redeschide acest punct 

vamal. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 26 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a Consiliului 

Județean Botoșani din data de 19 ianuarie 2023. 

Dacă aveți obiecții cu privire la cele înscrise în procesul-verbal? Nu sunt. 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (31 voturi „pentru”) 

 

Punctul 27 de pe ordinea de zi: Diverse.  

La acest punct, am să-l rog pe domnul director Liviu Ștefan, managerul general al societății Nova 

Apaserv, să prezinte un raport privind situațiile înregistrate în ultima perioadă la operatorul regional de apă. 

Vă rog, domnule director. 

 

Domnul Liviu Ștefan: 

Mulțumesc! Bună ziua!  

În ultima perioadă a fost o serie de articole în mass-media pe diverse subiecte privind Nova Apaserv. 

Înainte de a le detalia pe fiecare în parte, aș dori totuși să subliniez un aspect din care până la urmă derivă 

majoritatea problemelor pe care le avem noi, mă refer la cheltuielile cu energia electrică. Aș dori să vă 

informez că noi am beneficiat de tarif plafonat doar între 1 februarie și 1 septembrie 2022, astfel încât, peste 

noapte, începând cu 1 septembrie ne-am trezit cu factura aproape dublată, urmare acelei hotărâri de guvern 

prin care operatorii de apă erau excluși de la plafonare. În cifre asta înseamnă aproximativ 2,5 milioane în 

plus la factura de energie pe finalul anului 2022. În plus, ca să aibă toată lumea o idee despre ce înseamnă 

asta în bugetul societății, aș spune doar că în 2020 încasam în jur de 52 milioane de lei tot anul, plăteam 

10%, însemnând aproximativ 5 milioane, pentru energie electrică. În 2022 încasam aproximativ 64 de 

milioane de lei, iar 31%, însemnând aproximativ 20 milioane de lei, plăteam pentru energie electrică. Este 

inutil să mai fac comentarii. Sunt niște sume neacoperite, de tarif. Este adevărat că de la 1 ianuarie s-a 

revenit la plafonare. În continuare avem o nouă problemă în a asigura plata facturilor la actualul furnizor.  

Incidentul de la Stația de epurare ANL Bucovina. Acolo a fost un incendiu, fără o cauză cunoscută, 

evident că bănuiala principală este un scurtcircuit la un tablou electric vechi de aproximativ 20 de ani. 

Avariile produse au constat într-un tablou electric, un container, ceva cabluri, repet, vechi de 20 de ani. Ca 

și acțiuni imediate, personalul nostru a evaluat pagubele, a doua zi am repus în funcțiune, parțial, stația, pe 

o soluție provizorie de alimentare cu energie electrică, iar în a treia zi stația era funcțională în totalitate, 

fiind repuse acolo echipamente noi. Evident, în toată perioada am asigurat un debit de diluție pe pârâul 

Dresleuca pentru a evita eventuale poluări și de asemenea, a fost monitorizată permanent calitatea apei 

deversate. În același timp este adevărat că au fost ceva probleme de comunicare, în special din cauza unor 

mișcări de personal în interior, pe poziții demisionare, au fost numiți cu caracter temporar alți salariați, dar 

per total eu zic că faptul că s-au concentrat pe repunerea imediată în funcțiune a stației, poate fi un argument 

în plus pentru modul de acționare. 
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O altă discuție a fost pe subiectul posibilei probleme date de datoriile acumulate la firma care asigura 

paza obiectivelor. Ceea ce pot să vă spun la ora actuală este faptul că este un acord încheiat, care prevede 

eșalonarea datoriilor până la 1 aprilie., mai vorbim despre o datorie de 810.000 lei, menționez de asemenea 

că de la momentul declanșării conflictului cu acea firmă am plătit încă 700.000 mii lei. Cu alte cuvinte, în 

acordul semnat ne angajăm ca până la 1 martie să plătim integral soldul și sunt niște prevederi prin care mai 

putem discuta în cazul unor probleme care ar putea apărea, de o extindere până la sfârșitul lunii aprilie.  

Evident, situația a apărut tot pe fondul cheltuielilor extraordinare pe care le avem cu energia 

electrică, fiindcă ne-au scos de pe orice angajamente pe care le-am avut până la momentul 1 septembrie, 

practic ne-am concentrat pe plata a ceea ce spuneam, a energiei electrice. În plus, repet, am mai spus-o și în 

alte ocazii, paza obiectivelor este obligatorie conform Legii 333 din 2003. Noi deținem obiective de interes 

public. 

Legat de refacerea suprafețelor afectate de intervențiile noastre pe avarii, aș menționa ca fiind de 

dată recentă, activitatea de refacere a suprafețelor fost reluată de aproximativ 2 săptămâni. Bineînțeles, la 

nivel de piatră spartă, din cauza faptului că în perioada asta nu se poate turna asfalt. Întârzierile înregistrate 

au fost produse de inacțiunea prestatorului pe care îl avem pe această activitate, inacțiune determinată parțial 

și de o întârziere a plăților către el de către noi și mai puțin justificată la un moment dat, după ce plățile au 

fost făcute, de invocarea unor lucrări prioritare pe care le executa prestatorul.  

Ca măsuri, vom continua refacerile în perioada următoare, conform unui grafic stabilit de comun 

acord cu Primăria Botoșani și cu firma prestatoare. În paralel, am mai spus-o, încercăm să operaționalizăm 

formația noastră de refaceri, pe care am prevăzut-o în noua organigramă începând cu 1 noiembrie, asta 

însemnând identificarea personalului adecvat și dotarea cu utilaje specifice. Vom prevedea în lista de 

investiții pe anul 2023. 

Legat de canalizarea orașului, unde înregistrăm o creștere continuă a reclamațiilor privind 

disfuncționalitățile rețelei, aș menționa drept cauze colmatarea în timp a colectoarelor mari, colmatare 

determinată de insuficienta preocupare pentru activitățile de întreținere, vorbesc despre ultimii 20-30 de ani. 

O altă cauză este lipsa utilajelor specifice. Precizez că în acest moment operatorul beneficiază doar de o 

singură vidanjă, achiziționată în 2010, personalul insuficient și probabil undeva în trecut a fost o lipsă crasă 

de decizii. În prezent, ca să vă exemplific, pe Centrul zonal Botoșani, adică ceea ce înseamnă municipiul 

Botoșani, la intervenții pe apă avem 13 salariați, la intervenții pe canalizare avem 14 salariați, deci 27 în 

total, posturi libere – 21. Este clar că urmare a încercărilor noastre de a ocupa posturile, observăm o lipsă 

de atractivitate evidentă, motivată în primul rând, probabil, de aspectul salarial și parțial și de condițiile pe 

piața muncii pe care le știm. Ca măsuri, un exemplu de dată recentă este încheierea unui acord cu sindicatele 

pentru acordarea unui spor de intervenții pentru salariații care lucrează pe partea de intervenții. A intrat în 

vigoare cu 1 ianuarie. 

În ceea ce privește dotarea, aș menționa că prin finanțarea acordată de Consiliul Județean urmare a 

capitalizării din iunie anul trecut, am încheiat contracte de achiziții pentru utilaje specifice. Aș menționa 

unul dintre contracte privind două autocurățitoare mobile, deja contractul este semnat, problema este 

termenul de livrare de 12 luni. Am încheiat de asemenea, un contract pentru un curățitor de mare capacitate, 

vidanjă pe înțelesul tuturor, de asemenea termenul de livrare este de 12 luni. O altă achiziție urmează a fi 

reluată ca urmare a faptului că nu s-a prezentat nimeni, vorbim despre alte două autocurățitoare de capacitate 

mai mică. Și dacă vorbim de aceeași capitalizare, aș mai menționa că toate achizițiile, cu excepția celei 

menționate, s-au încheiat, se derulează contractul de furnizare de apometre, contori de apă inteligenți, am 

achiziționat două buldoexcavatoare care deja funcționează, unul pe Botoșani, unul pe Dorohoi. Am semnat 

și contractul de reabilitare a unui kilometru de conductă pe aducțiunea Flămânzi, care ne creează atâtea 

probleme în fiecare an. Deci contractul este semnat, avem certificat de urbanism, obținem avize. Conducta 
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este livrată deja în șantier. Prin această investiție încercăm ca la vară să creștem debitul de apă pompată 

având în vedere că în anii precedenți, în zona respectivă, orice creștere a debitului pompat producea aproape 

zilnic câte o avarie. 

Cam acestea sunt elementele principale pe care le-am înregistrat în ultima perioadă. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule director! Deci pentru conducta de la Lebăda veți da ordinul de începere în cel 

mai scurt timp. Și nu vom mai vorbi despre probleme cu apa pe perioada verii pe orașul Flămânzi, corect? 

Sau măcar despre o parte dintre ele. 

 

Domnul Liviu Ștefan: 

Imediat ce iese autorizația. De fapt înlocuim un segment din conducta existentă, deci nu mărim 

capacitatea. Dar pe zona respectivă, așa cum spuneam, înregistram extraordinar de multe avarii. Vom crește, 

estimez cu cel puțin 30% debitul de apă pompată și cu siguranță se va îmbunătăți situația. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule director! 

Doamnelor și domnilor consilieri, ați primit la mapă Raportul privind activitatea Comisiei pentru 

Protecția Copilului Botoșani în anul 2022. Dacă ați studiat acest document și dacă aveți comentarii? Nu 

sunt. 

 

Punctul 28 de pe ordinea de zi: Interpelări. 

Dacă aveți interpelări de adresat? Nu avem. 

Atunci mulțumindu-vă pentru participare, ne vedem la următoarea ședință a Consiliului Județean 

Botoșani. 

 

             PREȘEDINTE, 

             Doina Elena FEDEROVICI 

 

 

 

                                                SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

                                                            Marcel Stelică BEJENARIU 
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